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Mindszent: tovább 
gyűjtik a szignókat 
M i n d s z e n t e n t o v á b b g y ű j t i k a z a l á -
írásokat a k é p v i s e l ő - t e s t ü l e t f e l o s z -
latása é r d e k é b e n . H o r v á t h J á n o s , 
a z akció s z e r v e z ő j e t e r v e z i , h o g y l e -
v e l e t ír a z ü g y b e n a z O r s z á g g y ű l é s -
n e k . A testület s z ó v i v ő j e s z e r i n t l e -
h e t , h o g y H o r v á t h a z a l á í r á s g y ű j t é s -
sel a k a r k a m p á n y o l n i , h i s z e n 
a 2 0 0 6 - o s ö n k o r m á n y z a t i v á l a s z t á -
son ő is i n d u l t a k é p v i s e l ő s é g é r t , á m 
a h a r m i n c j e l ö l t b ő l a z utolsó h e l y e n 
v é g z e t t . 

MUNKATÁRSUNKTÓI 
Március 13-án Horváth János 1500 
helybeli aláírását adta át a mindszenti 
testületi ülésen, azt kérve, hogy a gré-
mium oszlassa fel magát, mert a kép-
viselők elvesztették a választók bizal-
mát. A testület nem oszlatta fel magát, 
az aláírásgyűjtők viszont nem hagy-
ták ennyiben a dolgot. 

- Tovább gyűjtjük az aláírásokat. 
Most már 1750-nél járunk. Levelet 
írunk a regionális közigazgatási hiva-
talnak, a szaktárcának és az Ország-
gyűlésnek is, hogy járjon el érdekünk-
ben, s ha maguktól nem akarnak le-
mondani a képviselők, akkor oszlas-
sák fel a testületet - mondta Horváth 
János. Az idős férfi közölte: mivel a 
kisvárosban hatezer szavazásra jogo-
sult él, így szerinte figyelembe kell 
venni a véleményüket, hiszen a vok-
solók közel egyharmada elégedetlen a 
testület munkájával. Horváth János 
végül hozzátette: ha leveleilckel sem 

SS BELSŐ ÜGY. - A feloszlatásról és 
időközi választás kiírásáról egyedül 
a képviselő-testület dönthet -
mondta Siket Judit, a regionális 
közigazgatási hivatal vezetője. Ha 
esetleg az Országgyűlés elé kerül 
egy ilyen ügy, akkor a folyamat már 
igen bonyolult és hosszadalmas. 

érnek el eredményt, akkor kész bíró-
sághoz fordulni. 

- Nem korrekt módon gyűjtik az 
aláírásokat. Többeket megtévesztettek 
azzal, hogy azt hangoztatják: eladunk 
mindent. Már engem és több képvise-
lőtársamat is megkerestek azzal a he-
lyiek, hogy visszavonnák az aláírásu-
kat - nyilatkozta lapunknak Hevesi 
István önkormányzati képviselő. A 
testület szóvivője kifejtette, a soroza-
tos támadások ellenére végigviszik a 
ciklust, valamint, ha ők el tudták fo-
gadni Zsótér Istvánt polgármesternek, 
akkor az elégedetlenkedők is fogadják 
el őket képviselőknek. 

- Ahelyett, hogy kígyót-békát kia-
bálnak ránk, inkább megoldásokat ja-
vasoljanak, amelyekkel előrébb vihet-
jük a városunkat. Horváth János talán 
az aláírásgyűjtéssel akar kampányol-
ni, hiszen a 2006-os önkormányzati 
választáson ő is indult a képviselősé-
gért, s a harminc jelöltből a legkeve-
sebb szavazatot összegyűjtve lett az 
utolsó - jegyezte meg Hevesi István. 

RENDELET MÁR V A N , A TENDERT CSAK MOST ÍRTÁK KI 

Jog van, oltás nincs 
Április k ö z e p é t ő l elvileg m i n d e n v i -
déki o l t ó h e l y e n fel l e h e t n e v e n n i 
a sárgaláz elleni o l t á s t . A g y a k o r l a t -
b a n v i s z o n t n e m j u t v a k c i n a v i d é k r e , 
e z é r t t o v á b b r a is Pestre kell u t a z n i u k 
egy oltás m i a t t a z o k n a k , a k i k t á v o l i 
o r s z á g o k b a k é s z ü l n e k . 

TOMBÁCZ R Ó B E R T 
Az Egészségügyi Világszervezet 
(WHO) ajánlására a szaktárca - papí-
ron - növelte azoknak az oltóhelyek-
nek a számát, ahol sárgaláz ellen le-
het védőoltást felvenni. Magyarorszá-

OLTÁSOKRÓL OVISOKNAK. Védőol-
tási hetet rendeznek uniós orszá-
gokban ezen a héten. Ennek része-
ként kedden Makón, szerdán Kalo-
csán, csütörtökön Szarvason, p é n -
teken Vásárhelyen népszerűsítik a 
kötelező és ajánlott oltásokat az 
ÁNTSZ szakemberei. Oltásokról szóló 
meséket küldtek az óvodáknak, az 
ovisok pedig rajzzal illusztrálták 
azokat. A legjobbak k ö n y v - és 
egyéb tárgyjutalmakat kapnak -
mondta el Tombácz Zsuzsanna. A 
megye „átoltottsága" egyébként k i -
magasló: a kötelező védőoltásokat a 
lakosság 99,5 százaléka megkapta. 

gon eddig csak a pesti nemzetközi ol-
tóközpontban adták be ezt az oltást, 
amit a szúnyogoktól hemzsegő 
Dél-Amerikába és Afrikába utazó tu-
ristáknak a helyi hatóságok kötelező-
en előírnak. 

A rendeletmódosítás szerint április 
15-étől az ANTSZ minden nemzetközi 
oltóhelyén, így Szegeden is fel lehetne 
venni a sárgaláz elleni oltást - de csak 
elvileg. Oltóanyag ugyanis egyik vidé-
ki oltóhelyen sincs - mondta el Tom-
bácz Zsuzsanna, az ANTSZ régiós jár-
ványügyi osztályvezetője. Megtudtuk: 
még csak most írtak ki országos pá-
lyázatot a vakcinák beszerzésére, így 
legalább egy hónap, mire Szegeden is 
ténylegesen beoltathatják magukat az 
utazók sárgaláz ellen. 

A főorvos elmondta: amilyen fertő-
ző betegség ellen létezik oltás, abból 
jelenleg mindegyik vakcina hozzáfér-
hető az ANTSZ szegedi oltóhelyén -
egyedül a sárgaláz elleni miatt kell 
még mindig Pestre utazni. A vakcina 
egyébként nagyjából tízezer forintba 
kerül, de egyszeri oltással megelőzhe-
tő az influenzaszerű tünetekkel, vér-
zésekkel, májgyulladással és húszszá-
zalékos halálozással járó betegség. A 
régiós oltóhelyen évente nagyjából 
50-60 utazó érdeklődik sárgalázoltás 
iránt. 

Felvonuló kerékpárosok 
M U N K A T Á R S U N K T Ó L 
Kerékpáros felvonulást szerveznek 
Szegeden ma este hat órától. A Criti-
cal Mass szervezőinek célja felhívni a 
figyelmet arra, hogy az elektromos 
tömegközlekedési fejlesztések miatt 
egyre kevesebb hely marad az úttes-
ten a bicikliseknek. A korábbi évek-
hez hasonlóan több százan tekernek 
együtt a következő útvonalon: Dóm 
tér-Aradi vértanúk tere-Boldogasz-
szony sugárút-Bécsi kőrút-Petőfi Sán-
dor sugárút-Dugonics tér-Kálvária 
sugárút-Londoni körút-Kossuth Lajos 
sugárút-Bocskai utca-Szent István 
tér-Csongrádi sugárút-Rózsa utca-Jó-

zsef Attila sugárút-Tisza Lajos kőr-
út-Takaréktár utca-Széchenyi tér-Híd 
utca-Népkert sor-Temesvári kőr-
út-Székely sor-Belvárosi híd-Dózsa 
utca-Tisza Lajos kőrút-Huszár Má-
tyás rakpart-Aradi vértanúk te-
re-Dóm tér. Mivel a rendezvény idén 
hétköznapra esik, jelentős fennaka-
dásra kell számítani a város forgal-
mában a felvonulás útvonalán. A 
szervezők szerint várhatóan minden-
hol el tudják majd engedni a villa-
mosokat, az egyéb tömegközlekedési 
jármüvei és az autóval közlekedők-
nek azonban 5-15 perces késéssel kell 
számolniuk. 

A JATE-KLUB M A R A D . - A Dugonics 
téri épület pincéjében már évekkel 
ezelőtt felújítottuk v i l lanyveze-
ték-há lózatunkat . Tudomásom 
szerint pályázati pénzből az épület 
többi részét hozzák rendbe -
mondta Csaba Levente. A JATE-klub 
vezetője hangsúlyozta: - Mi nem 
költözünk, az épület felújítása i d e -
j é n is megszokott he lyünkön m a r a -
d u n k . 

projektjének - a mérnöki kar új épüle-
tének fölhúzása és a tudássétány mel-
lett - része a Dugonics téri épület reno-
válása. 

Ez a társadalmi, infrastrukturális 
operatív programhoz illeszkedő pro-
jekt a TIK utáni második legjelentő-
sebb egyetemi beruházást eredmé-
nyezhetné. A bírálóbizottság vélemé-
nyéről május közepén kapnak infor-
mációt, a végső szót - várhatóan júni-
us végén - a kormány mondja ki. 

VEGRE ELTŰNHETNEK A FADUCOK Fotó: Segesvári Csaba 

Ujjaszuletesre var 
a jelképépület 

A városi je lentőségű 
W # műemlék épület 2,5-3 

mil l iárd forintba kerülő fe lú j í -
tásához pályázati t á m o g a -
tásban reménykedik az SZTE. 
Majó Zoltán 

F o l y t a t á s a z 1 . oldalról 
A 60-70 százalékban lakott épületben 
körülbelül 100 személy dolgozik, és 8 
egyetemi szervezet működik. 

- A Szeged centrumához tartozó, vá-
rosi jelentőségű műemlék épület 2,5-3 

milliárd forintba kerülő felújításához 
pályázati támogatásban reménykedik 
az SZTE - tudtuk meg Majó Zoltántól. 
Az egyetem fejlesztési igazgatója el-
mondta: az intézmény 2007 decembe-
rében benyújtott, 7,5 milliárd forintos 

136 áve szolgál 
Reáltanodának épült 1872-ben, kora eklektikus stí lusban, Szkalniczky Antal 
tervezte, Arleth Ferenc építtette. A Dugonics tér 13. számú iskolaépület a nagyárvíz 
idején kétezer menekültet védett meg, majd 1 8 8 0 - b a n befogadta 
a Somogyi-könyvtárat is. Az épületbe 1 8 9 4 - b e n a Szegedi ítélőtábla, majd 
1921-ben a Szegedi Tudományegyetem költözött. Itt tanult 1924-1925-ben József 
Attila is. Jelenleg egyebek mellett az SZTE rektori hivatalnak, a klinikai központnak 
és az agrártudományi centrumnak, az egyik tudásközpontnak, illetve 
a JATE-k lubnak ad helyet az újjászületésre váró épület. 

Költözni muszáj az omladozó vako-
latú, elavult és helyenként életveszé-
lyes egyetemi központi épületből, a 
pályázat sikere esetén pedig kötelező. 
Ügy tudjuk, az összes Dugonics téri hi-
vatal nem férne el egyetlen új helyen. 

Végső döntés még nincs, de szóba 
jött a korábban a várostól bérelt Hon-
véd téri épület, továbbá az Ady tér és 
az úgynevezett olajos irodaház is. Az 
átmeneti állapot ideális esetben idén 
júliustól 2010 nyaráig tartana. Addigra 
születhet újjá a Dugonics téri műemlék 
épület, ha nyer az egyetem pályázata. 

A következő két év feladatai közé 
sorolja Szabó Gábor rektor az SZTE 
jelképének számító épület renoválá-
sát. Lapunknak adott interjúiban el-
mondta: a felújított épületbe - a rekto-
ri hivatalon kívül - technológiaszol-
gáltató központot rendeznének be. 

SUHANCOK TAMADTAK MEG - KORHAZBAN ÁPOLJÁK SZILÁGYI ÁRPÁDOT 

A városvédő combnyaktörése 
C o m b n y a k t ö r é s t s z e n v e d e t t Szilágyi 
Á r p á d . A h e t v e n k é t éves szegedi v á -
r o s v é d ő békésen sétált a G o g o l u t c á -
b a n , a m i k o r egy f i ú b a n d a h a l a d t el 
m e l l e t t e . A z e g y i k f i a t a l m i n d e n 
e l ő z m é n y n é l k ü l h á t u l r ó l m e g l ö k t e , 
e z é r t elesett . M e n t ő v i t t e el , j e l e n l e g 
a z új k l i n i k á n á p o l j á k . A r e n d ő r s é g 
g o n d a t l a n s á g b ó l e l k ö v e t e t t súlyos 
testi sértés g y a n ú j a m i a t t f o l y t a t 
n y o m o z á s t . 

BOBKÓAKNA 
- Nem az a fajta ember vagyok, aki sze-
ret kötekedni. Előfordult már, hogy a 
villamoson rászóltam duhajkodó fiata-
lokra, de most tényleg szó nélkül sétál-
tam az utcán. A legszomorúbb a dolog-
ban az, hogy hátulról támadtak rám -
mondja a hetvenkét éves Szilágyi Ár-
pád, aki vasárnap délután egy baráti 
összejövetelről tartott hazafelé. A nyolc 
fiatalból álló társaság a Gogol utcai kis-
bolt környékén érte utol a férfit. 

- Négyen elhaladtak mellettem szó 
nélkül. A társaság második feléből vi-
szont az egyik fiú váratlanul meglö-
kött. Minden előjel nélkül, hátulról tá-
madt rám az a vadidegen gyerek. Pe-
dig tényleg nem szóltam semmit. Sze-
rencsétlenül estem, a lábam alám te-
keredett. Elrepült a kalapom, a tás-
kám. A fiúk nevettek, és továbbhalad-
tak. Néhány percig a földön feküdtem, 
majd egy arra járó fiatalember és egy 

SIMONKA PROFESSZOR SZERINT KET HÓNAPIG BIZTOSAN LABADOZNIA KELI SZILAGYI 
ARPADNAK 

kisgyerekes anyuka segített fel. Visz-
szakísértek az ismerősöm Gogol utcai 
házába. Oda hívtunk mentőt - emlé-
kezik vissza a döbbenetes esetre a vá-
rosvédő, akit combnyaktöréssel szállí-
tottak be az új klinikára. 

- Szilágyi Árpádon a héten protézis-
beültetést hajtunk végre. Ha minden jól 

Súlyos testi sértés 
Szenti Szabolcstól, a Csongrád Megyei Rendőr-főkapitányság szóvivőjétől 
megtudtuk, évente n é g y - ö t esetben történik hasonló bűncselekmény Szegeden. 
Szilágyi Árpád ügyében ismeretlen tettes el len, gondat lanságból elkövetett súlyos 
testi sértés gyanúja miatt folytat nyomozást a Szegedi Rendőrkapitányság. 

Fotó: Frank Yvette 

megy, két hét múlva már haza is mehet. 
Hat hétig azonban még fájdalmai lesz-
nek - mondta Simonka János Aurél, a 
traumatológiai klinika vezetője. 

- Több hónapig is eltart, míg újra a 
régi lehetek. Isten kezében vagyok - te-
szi össze kezét a beteg. Leszögezi, nem 
hagyja el magát, hiszen feladatait telje-
síteni kell: az idős férfi a Magyarok Vi-
lágklubjának tagja, a Magyar Kultúra 
Lovagja, a Szegedi Hagyományőrző és 
Városképvédő Egyesület létrehozója. 
Tevékeny résztvevője a Közéleti Kávé-
háznak. Otthon családja ápolja majd. 
Távolléte alatt feladatait fia intézi. 


